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Zápis ze zasedání Akademického senátu Právnické fakulty 

Masarykovy univerzity konaného dne 8. dubna 2013 
 

Konání:  8. dubna 2013, 17:00 hod. 

Místo zasedání: Právnická fakulta, místnost č. 109 

 

Přítomní senátoři učitelské komory:  

JUDr. Alena Kliková, Ph.D., doc. JUDr. Josef Kuchta, CSc.,  JUDr. Ivana Pařízková, Ph.D., JUDr. 

Michal Radvan, Ph.D., JUDr. Kateřina Ronovská, Ph.D., JUDr. David Sehnálek, Ph.D., JUDr. Eva 

Večerková, Ph.D., JUDr. Soňa Skulová, Ph.D. 

 

Přítomní senátoři studentské komory:  

Mgr. Jiřina Matějková, Mgr. Lucie Nechvátalová, Ondřej Antoš, Oliver Chorvát, Jiří Platovský, 

Petra Kočišová, Jakub Strouhal, Colette Šinská, Jakub Šťastný  

 

Omluveni senátoři učitelské komory: 

Doc. JUDr. Filip Křepelka, Ph.D., JUDr. Bc.Tereza Kyselovská 

 

Omluveni senátoři studentské komory:  

- 

 

Omluveni senátoři v průběhu jednání: 

viz. níže 

 

Hosté: 

Prof. JUDr. Naděžda Rozehnalová, CSc. (děkanka) 

 

PROGRAM: 

1. Způsobilost Akademického senátu PrF MU jednat 

2. Doplnění bodů na program jednání 

3. Projednání Výroční zprávy a Zprávy o hospodaření 

4. Projednání návrhu změn ve studijním plánu magisterských studijních programů 

5. Projednání podmínek pro přijetí ke studiu  pro akademický rok 2014/2015 

6. Projednání návrhu děkanky na jmenování dr. Škopa proděkanem 

7. Projednání možnosti dálkového přístupu studentů PrF k el. databázím 

8. Změna složení volební komise 

9. Volba předsedy AS PrF 

10. Různé 

  

 

Ad. 1., 2.)   Zasedání AS PF MU zahájil předseda učitelské komory dr. Sehnálek, pověřený 

vedením akademického senátu Právnické fakulty Masarykovy univerzity dle čl. 15 odst. 4 věty 

druhé Jednacího řádu akademického senátu a čl. 22 odst. 4 Statutu Právnické fakulty Masarykovy 

http://www.muni.cz/people/7929
http://www.muni.cz/people/185
http://www.muni.cz/people/185
http://www.muni.cz/people/185
http://www.muni.cz/people/35
http://www.muni.cz/people/15006
http://www.muni.cz/people/13665
http://www.muni.cz/people/1826
http://www.muni.cz/people/1826
http://www.muni.cz/people/12547
http://www.muni.cz/people/7929


 

 str. 2/5 

univerzity. Konstatoval, že akademický senát je usnášeníschopný. V úvodu navrhl doplnění 

programu jednání o nové body týkající se projednání: 

  projednání návrhu změn ve studijním plánu magisterských studijních programů 

  projednání podmínek pro přijetí ke studiu  pro akademický rok 2014/2015 

 

Pro 14, proti  0, zdržel se hlasování  0 

 

Ad. 3.)  Projednání Výroční zprávy a Zprávy o hospodaření 

 

Zprávu představila paní děkanka. Následně sdělila, že připomínky SKAS k výroční zprávě budou 

zapracovány a vyjádřila se k dotazům SKAS: 

- pojem „aktivní student“, kterým jsou myšleni studenti mající aktivní (nepřerušené a 

neukončené) studium a uvedení v matrice MŠMT; 

- byl vysvětlen obsah jednotlivých tabulek pod nadpisem 4.3.4. (Grantové projekty řešené 

v roce 2012 dle pracovišť) a 5.3 (Celkové počty vydaných publikací).   

 

V rámci diskuze vystoupil: 

- J. Platovský, který požádal informace ohledně rozšiřování spolupráce v rámci programu 

ERASMUS (paní děkanka jej odkázala na dr. Valdhanse a dr. Radvana, kteří řeší danou 

problematiku) 

- dr. Radvan, který podal stručné vysvětlení k problematice ERASMUS. 

 

Návrh usnesení: 

Akademický senát Právnické fakulty Masarykovy univerzity schvaluje Výroční zprávu a Zprávu o 

hospodaření Právnické fakulty MU za rok 2012. 

 

V hlasování bylo pro 14, proti 0, zdrželo se hlasování 0 

 

 

Ad. 4.) Projednání návrhu změn ve studijním plánu magisterských studijních programů  
 

Návrh změn představila paní děkanka. Konkrétně představila změnu v povinných předmětech 

magisterského studia, oboru Právo – zavedení předmětu Právo duševního vlastnictví v rozsahu 2/1, 

kdy jsou plánovány 2 seminární skupiny realizované v rámci projektu s rozsahem 2/2. Dále paní 

děkanka představila nové povinně volitelné předměty, konkrétně předměty Evropské správní právo 

(vyučující dr. Potěšil, rozsah 1/1, jaro 2014, 8. semestr), Ekonomická analýza práva (vyučující Ing. 

Montag, rozsah 1/1, podzim 2013) a Kapitoly z českého středověkého práva (vyučující Mgr. 

Štachová, rozsah 0/1, 1 kredit, e-kurz) a sdělila, že předmět (PVP) Škola lidských práv musel být 

přesunut z podzimního semestru do jarního z důvodu rekonstrukce budovy PrF, která bude zahájena 

právě na podzim. 

Jako poslední změnu, a to ve studijním plánu „Navazující veřejné správy“, paní děkanka představila 

zavedení nového PVP Evropské správní právo (vyučující dr. Potěšil, 12/0, podzim 2013, III. 

semestr).    

 

V rámci diskuze vystoupil: 

- P. Kočišová, která požádala o vysvětlení povinně volitelných předmětů, jejich obsahu, 

jejich zařazení do příslušného semestru (paní děkanka vysvětlila, že povinně volitelné 

předměty jsou pouze doporučujícím způsobem řazeny k jednotlivým semestrům; pokud je 
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někde uveden exaktně semestr, pak je to dáno tím, že předmět má prerekvizity, které je 

nezbytné v předchozích semestrech splnit.  

- P. Kočišová, která se dále dotázala na případný problém v souvislosti s předmětem Právo 

duševního vlastnictví, a to, zda budou muset studenti, kterým bude tento předmět opakovaně 

zapsán, absolvovat i nově zavedenou seminární výuku (paní děkanka sdělila, že se bude 

ohledně této věci informovat u paní proděkanky Jurníkové).  

 

17.30 hod se dostavili doc. Křepelka a C. Šinská 

 

Návrh usnesení: 

Akademický senát Právnické fakulty Masarykovy univerzity projednal a vzal na vědomí návrh 

změn ve studijním plánu magisterského studijního programu Právo a právní věda, obor Právo a 

ve studijním plánu navazujícího magisterského studijního programu Veřejná správa, obor 

Veřejná správa, a to bez výhrad. 
 

V hlasování bylo pro 16, proti 0 , zdrželo se 0  

 

 

Ad. 5.)   Projednání podmínek pro přijetí ke studiu  pro akademický rok 2014/2015 

 

Paní děkanka představila podmínky pro přijetí ke studiu do magisterského studijního programu 

Právo a právní věda, obor Právo a bakalářských studijních programů Veřejná správa a Právní 

specializace, které by měly být dosažení úplného středního nebo úplného středního odborného 

vzdělání a složení přijímací zkoušky v podobě Testu studijních předpokladů MU. Nadále pak 

nebude možné prominout TSP z důvodu dosažení studijního průměru do 1,2.  

Dále paní děkanka představila podmínky ke studiu v navazujícím magisterském studijním programu 

Veřejná správa, obor Veřejná správa. Ty by měly být jednak řádné ukončení studia v bakalářském 

studijním programu Právní specializace nebo Veřejná správa akreditovaném na vysoké škole, příp. 

řádné ukončení studia realizovaného v rámci mezifakultního bakalářského studia, na jehož 

uskutečňování se v souladu s akreditací podílí PrF MU, a jednak složení přijímací zkoušky 

v podobě Testu odborných znalostí (testování znalostí z oblasti veřejné správy, veřejných financí a 

EU a jejich právní regulace v rozsahu výuky Bc. studijního programu Právní specializace, obor 

Veřejná správa).  

 

V rámci diskuze vystoupili: 

- Mgr. Nechvátalová, která vznesla dotaz k TOZ. Dotázala se, zda budou formuláře k TOZ 

modifikovány tak, aby v nich bylo možno dělat změny  (paní děkanka přislíbila zjistit 

podrobnější informace).  

- slečna Kočišová, která se zeptalana důvod upuštění od promíjení TSP z důvodu dosaženého 

studijního průměru při přestupu z jiných univerzit (paní děkanka objasnila důvody, které ji 

k tomuto kroku vedly) 

- J. Platovský, který se také dotázal na přestupy, konkrétně zda by nebylo možné uchazečům 

z jiných VŠ dávat rozdílové testy a návrh na umožnění složení zkoušek k dokončení studia 

pro studenty plzeňské právnické fakulty u nás (paní děkanka – vysvětlila nemožnost těchto 

variant, neboť PrF MU má specifický velmi oborově zaměřený studijní plán s vysokou 

mírou předmětů s kontaktní výukou a odlišný rozsah povinných předmětů, fakulta nemá 

prostředky na převzetí celé skupiny).  

 

17.55 hod se dostavila dr. Kyselovská 
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Návrh usnesení: 

Akademický senát Právnické fakulty Masarykovy univerzity schvaluje podmínky pro přijetí ke 

studiu pro magisterský studijní program Právo a právní věda, obor Právo, navazující magisterský 

studijní program Veřejná správa, obor Veřejná správa, a bakalářské studijní programy Veřejná 

správa a Právní specializace. 
 

V hlasování o tomto návrhu bylo pro 17, proti 0, zdrželo se hlasování 0  

 

 

Ad. 6.)   Projednání návrhu děkanky na jmenování dr. Škopa proděkanem CŽV a 

bakalářského studia 

 

Paní děkanka osvětlila důvody pro jmenování dr. Škopa proděkanem pro CŽV, vzhledem k jeho 

předchozím zkušenostem jako koordinátora CŽV. Zároveň bude jmenován i proděkanem pro 

bakalářské studium, jehož nynějším pověřeným proděkanem je doc. Mrkývka, který se ale bude 

muset nyní plně zaměřit na svou oblast strategií a strategického plánování a narůstající 

problematiku mezifakultního studia a projektů.   

 

V rámci diskuze vystoupili: 

- Mgr. Nechvátalová s dotazem, zda bude jmenován i proděkan pro navazující magisterské 

studium (paní děkanka vysvětlila, že pověřená proděkanka pro navazující magisterské 

studium je nyní proděkanka Jurníková, která by si agendu chtěla ponechat).  

- doc. Kuchta s dotazem, zda bylo více kandidátů na pozici nového proděkana (dle paní 

děkanky ano, kandidáti byli tři. Pan dr. Škop byl vybrán s ohledem na svou dosavadní práci 

se studenty, na specifikovaném výzkumu, v rámci konferencí, které pořádal i v rámci jeho 

práce na akreditování studia).  

- Mgr. Matějková, která vznesla dotaz na dr. Škopa ohledně koncepce výuky bc. studia a 

ohledně zvažované změny systému výuky, zda je k tomuto anketa (paní děkanka odkázala 

na aktuálně běžící anketu, která bude otevřena do 9. 9. 2013. Studenti 1. ročníku budou u 

zápisu oslovení, tak aby anketu přímo vyplnili. Dle výsledků se bude řešit možná změna 

systému výuky v bc. studiu). 

 

18.00 hod se dostavil O. Chorvát, odešla mgr. Nechvátalová 

 

Návrh usnesení: 

Akademický senát Právnické fakulty Masarykovy univerzity projednal a vzal na vědomí návrh 

děkanky na jmenování dr. Škopa proděkanem, a to bez výhrad. 

 

V hlasování o tomto návrhu bylo pro 16, proti 0, zdrželo se hlasování 1  

  

18.15 se omluvila doc. Ronovská 

 

 

Ad. 7.)  Projednání možností dálkového přístupu studentů PrF k el. databázím  

 

Paní děkanka vysvětlila, že její odpověď bude zatím pouze předběžná. Hlavní problém je 

s licenčními smlouvami. Technicky je možné VPN, ale v žádném případě ne „vzdálená plocha“.  

Paní děkanka oslovila studentskou komoru AS s dotazem, proč studenti chtějí vidět smlouvy. 

Studentská komora AS nevysvětlila. 
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18.25 hod se omluvila dr. Kyselovská. 

18.25 hod přišla Mgr. Nechvátalová 

 

Ad. 8.)  Změna složení volební komise  
 

Učitelská komora navrhla nového zástupce jako člena volební komise, a to dr. Klikovou. 

 Návrh nového složení volební komise: 

1. z řad akademických pracovníků: JUDr. Alena Kliková, Ph.D. 

2. z řad studentů: Mgr. Lucie Nechvátalová 

Předseda komise -  JUDr. Alena Kliková, Ph.D. 

 

V hlasování o tomto návrhu bylo pro 15, proti 0, zdrželo se hlasování 1  

 

 

Ad. 9.)  Volba předsedy AS PrF 

 

Navržen na předsedu akademického senátu – JUDr. David Sehnálek, Ph.D. 

 

V rámci diskuse nebylo připomínek. 

 

Předsedkyně volební komise konstatovala usnášeníschopnost AS PrF MU k volbě předsedy. 

V 18.30 hod. bylo přistoupeno k hlasování o předsedovi akademického senátu. Senátoři jednotlivě 

přistupovali k volební komisi, před kterou se identifikovali a následně vložili hlasovací lístky do 

uzavřené a zapečetěné hlasovací urny. 

 

Volební komise konstatovala, že bylo odevzdáno 16 platných hlasovacích lístků. Z toho 13 hlasů 

pro. Závěr volební komise - předsedou Akademického senátu Právnické fakulty MU byl zvolen 

JUDr. David Sehnálek, Ph.D., kterému tímto zanikl mandát předsedy učitelské komory 

Akademického senátu Právnické fakulty MU. 

 

Ad. 9.)  Různé   
 

18.40 hod odešel dr. Radvan  

 

V diskuzi vystoupili: 

- Mgr. Nechvátalová s dotazem, zda je považováno za střet zájmů, když senátor studentské 

komory AS PrF má neakademický úvazek v rozsahu 0,2 

- doc. Křepelka vysvětlil, že toto není ve vnitřních předpisech upraveno a otázkou je pouze 

nezávislost daného senátora a je to problém výhradně studentské komory.  

- Mgr. Matějková – souběh neakademického úvazku 0,2 a funkce senátora studentské 

komory nepovažuje za střet zájmů.   

 

 

 

Závěr 

Předseda akademického senátu poděkoval přítomným za účast. Navrhl příští zasedání senátu na den 

15. 5. 2013 v čase od 12.40 hod. Zasedání senátu ukončeno v 19.00 hod. 

 

Zapsal: JUDr. Alena Kliková, Ph.D. a JUDr. David Sehnálek, Ph.D. 

Kontrola: Mgr. Lucie Nechvátalová 


